



Future Rallye 2026

Career orientation training for PASCH students

(Focus: STEM and vocational students)

Are you **talented in technology and STEM** and would you like to work in an international environment in the future? Would you like to get a first **insight into the international corporate world**, get to know **networks and work structures** and try out what your **own professional skills** are?

If so, register for the **Future Rallye 2026**.

What is the Future Rallye?

The Future Rallye consists of a **two-day career orientation training course** and is accompanied by a **digital business game simulation for several weeks** on the subject of **the corporate world** for PASCH students from high schools and vocational schools. The participants have the opportunity **to visit LANXESS Chemical in Shanghai on site and get to know some of the actors involved!**

In the Future Rallye you will learn from company representatives what the German-Chinese corporate world currently looks like and what the future holds for young professionals. You will also visit the German company LANXESS in Shanghai and get a direct insight into a large global company. In order to find out for yourself what your strengths and weaknesses are, you will receive professional training on key quality skills as part of the Future Rallye and take part in a virtual business game simulation "My own student company".

Who can take part in the Future Rallye?

The Future Rallye is aimed at **PASCH students from secondary and vocational schools aged 16-19** who are interested in teamwork, career, STEM and languages. A maximum of 20 students can take part, who must apply in advance using a registration form.

The different elements of the Future Rallye take place in various languages. In addition to Chinese (particularly in competence training), a large part will be held in English. If your knowledge of German isn't that good, that's not a big problem!

Requirements :

- Age: 16-19 years old
- Students under the age of 18 must be supervised by an accompanying teacher for the journey to and from Shanghai
- English level: at least B1 level
- German level: ideally A2 level

As guests, trainers and experts, you will get to know not only the other PASCH students but also representatives from LANXESS Shanghai and many other German institutions and international companies.

How can I take part in the Future Rallye?

In order to take part in the Future Rallye, you must fill out the **registration form**, enclose the **signed consent form** from the school and parents, and **take part in all appointments**.

The program this year is divided into **three phases**:

1. **March 6th to June 3rd 2026:** Period for the **online business game simulation "My own student company"**. Several online intensive sessions take place on Saturday afternoon, for the duration of approx. 4 teaching units. Between the sessions, the trainers offer consultation appointments on Friday evening to provide support and assistance to the participants. The results of the working groups will then be presented to a jury at the end of the simulation via ZOOM.
2. **March 14th to 15th 2026: competence training (two half days)**
3. **March 14th 2026: company visit @LANXESS Chemical Shanghai (half day)**

Registration :

Via email to mario.may@goethe.de and xuejing.zhang@goethe.de with the registration form and declarations of consent **by February 9th 2026**

NOTES :

- Please make sure that your **registration** is **binding for all phases of the Future Rallye** (online training, digital exchanges, competence training and company visit in Shanghai).
- To participate in the **online formats, it is mandatory to turn on the camera** and actively participate **throughout the event** .
- The complete **schedule of all sessions** including participating companies is not yet finalized and will be sent to you **after successful registration** .
- There are hardly any costs for the trip to Shanghai. The Goethe-Institut organizes your **accommodation in double rooms and allocates travel allowances** that vary depending on the distance from Shanghai. You will receive a detailed list after successful registration. Of course, this also applies to your accompanying teachers.

If you have any questions, please feel free to email the above-mentioned contact persons at any time.

We look forward to seeing you and to an exciting Future Rallye 2026!

Mario und Xuejing

2026 Future Rallye 未来拉力赛

面向 PASCH 学校学生的职业引导训练营

(参与对象: 理工科以及职业学校学生)

你具有技术和理工科天赋吗? 你以后想在国际化环境中工作吗? 你想初步了解国际化的企业环境、网络和工作体系、评估个人职业能力吗? 如果你的答案是肯定的话, 那就快来报名参加 **2026 未来拉力赛** 吧!

什么是未来拉力赛?

未来拉力赛包括为期两个半天的职业引导训练营和持续数周、以企业世界为主题的线上企业策划模拟游戏, 面向来自 PASCH 高中和职业学校的学生。参加项目的同学们还将前往上海, 线下参观上海朗盛集团并结识相关企业代表。

在未来拉力赛中, 你将通过企业代表的介绍了解中德企业现状以及职场新人未来的发展方向。此外, 你还将参观位于上海的德国化学企业朗盛集团, 直观感受大型国际化企业的工作氛围。与此同时, 你还可以参加职场核心技能的专业培训以及企业策划游戏“自创学生公司”, 在项目过程中发现自己的优缺点。

谁可以报名参加未来拉力赛?

未来拉力赛面向年龄在 **16-19 岁之间**、对团队合作、职业发展、理工科以及语言感兴趣的 **PASCH 高中和职业学校的学生**。将会有最多 20 位同学有机会参加这一活动, 报名的同学需提前填写表格报名申请。

未来拉力赛活动的各个部分将使用不同的语言。除中文外(主要用于职业引导训练营), 本次活动的主要语言为英语, 所以就算你的德语不是特别好, 也完全可以报名参加未来拉力赛活动!

报名条件:

- 年龄在 16-19 岁之间
- 未满 18 岁的学生, 在前往上海的去程和返程中必须由教师陪同
- 至少具备英语 B1 水平
- 最好具备德语 A2 水平

你们将在活动中结识来自其他 PASCH 伙伴学校的学生, 以及作为嘉宾、培训师以及专家出席活动的, 来自上海朗盛集团及其他德国机构和国际化企业的代表。

我将如何参与未来拉力赛活动?

有意参加者须填写完整报名表、提交学校和家长签字的同意书并全程参与活动。

今年的未来拉力赛活动分为三个阶段:

1. **2026 年 3 月 6 日 - 6 月 3 日:** 企业策划模拟游戏“自创学生公司”工作坊。周六下午将会举行数场在线强化课程, 共有约四个教学单元, 期间同学们还可在周五晚上接受线上辅导, 最后通过 ZOOM 向评审线上展示项目成果。
2. **2026 年 3 月 14 - 15 日:** 线下职业引导训练营(两个半天)
3. **2026 年 3 月 14 日:** 线下参观上海朗盛公司(半天)



报名方式:

请在 **2026年2月9日前** 填写报名表以及同意书，并发送至 mario.may@goethe.de 和 xuejing.zhang@goethe.de

注意:

- 一旦报名成功即需参加本活动所有项目（包括线上培训、线上交流、职业引导训练营以及上海企业参观等）。
- 参加线上活动时，需**打开摄像头并积极参与**。
- 活动完整日程**以及参加的企业和机构尚未确定，此信息将在**报名成功后宣布**。
- 本次活动几乎不会给参与项目的同学带来任何费用，歌德学院将会为参与活动的同学及陪同老师**安排双人间**，并根据其所处城市和上海的距离**提供相应的旅行津贴**，同学们在报名成功后将收到详细信息。

如果有任何问题，欢迎随时邮件联系上述邮箱。

期待同学们的踊跃报名和积极参与！

Mario & 张雪晶